
Η πίστη δεν κοιτάζει απλά τον Ιησού, αλλά κοιτάζει 
από την οπτική γωνία του Ιησού, με τα δικά του 
μάτια: είναι μια συμμετοχή στον τρόπο με τον 
οποίο βλέπει ο ίδιος. Η ζωή του Χριστού ανοίγει 

μία καινούργια πόρτα στην ανθρώπινη εμπειρία, όπου 
εμείς μπορούμε να εισέλθουμε. Για να μας επιτρέψει 
να τον γνωρίσουμε, να τον προσδεκτούμε και να τον 
ακολουθήσουμε, ο Υιός του Θεού έγινε ίδιος με την σάρκα 
μας. Η πίστη προς τον Υιό του Θεού που ενσαρκώθηκε 
στον Ιησού από τη Ναζαρέτ δεν μας απομακρύνει από την 
πραγματικότητα, αλλά μας επιτρέπει να συλλάβουμε το 
βαθύτερο νόημά της. Μας δίνεται ένα καινούργιο βλέμμα 
το οποίο μας βοηθάει στην ακολουθεία του Χριστού. Έτσι 
η πίστη γίνεται μια πορεία του “βλέμματος” στην οποία 
τα μάτια μαθαίνουν να κοιτάζουν σε βάθος. 

ΠΑΠΑΣ ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ

Ποιό είναι το πιο σημαντικό πράγμα στη ζωή μου; 
Είναι εκείνος ο άνθρωπος που γεννήθηκε από τα 
σπλάχνα μιας νεαρής γυναίκας, που μεγάλωσε 
όπως όλους τους άλλους, και πέθανε. Aποφάσισε 

να πεθάνει για να σώσει αυτούς τους ανθρώπους στους 
οποίους συχνά εξέφραζε την ευσπλαχνία του. «Και τους 
σπλαχνίστηκε, γιατί ήταν σαν πρόβατα που δεν έχουν 
βοσκό». Αν ο Θεός έγινε σάρκα, αυτός ο άνθρωπος είναι 
το υπέρτατο υποκείμενο της αγάπης. Δεν υπάρχει τίποτα 
πιο ουσιώδες από αυτό, γιατί αλλάζει το σήμερα, αλλάζει 
το βλέμμα μου προς εσένα.
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